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Lucrări de modernizare a
infrastructurii rutiere în
Constanța

Conform graficului de lucru, în această
săptămână angajații SC Confort Urban SRL
continuă reabilitarea trotuarelor pe
bulevardul Mamaia, între strada I.G. Duca
și strada Mihai Viteazul și pe bulevardul
Tomis, tronsonul cuprins între strada
Poporului și strada Nicolae Iorga. Pe
străzile Alexandru Alexandridi și
Prelungirea Barbu Delavrancea din
cartierul Baba Novac se va amenaja
carosabilul. În ceea ce privește noile locuri
de parcare, se va interveni pe aleea
Stânjeneilor, pe strada Arcului, în dreptul
blocurilor D1 și A4 și în zona Pieței
Pescăruș. Se trasează marcaje rutiere în
zona trecerilor de pietoni, în stațiile de
autobuz și de taxi, în parcarea supraetajată
din zona Spitalului Clinic Județean de
Urgență „Sf. Apostol Andrei” Constanța și
se dezafectează cablurile neetichetate pe
strada Soveja, între bulevardul Tomis și
strada Ștefăniță Vodă.

Podețele din Parcul Tăbăcărie
au intrat în proces de
reabilitare 

Angajații Direcției Gestionare Servicii
Publice din cadrul Primăriei Municipiului
Constanța au început, săptămâna trecută,
lucrările de reparații la podețul suspendat
aflat în apropierea Lacului Tăbăcărie.
Muncitorii înlocuiesc elementele metalice
degradate, curăță și vopsesc toate
componentele metalice, schimbă podina
din lemn degradată și refac tencuiala
elementelor din beton. În paralel, zilele
următoare va intra în reabilitare și podețul
pietonal de la intrarea în Satul de Vacanță.
Aici se vor executa lucrări de schimbare a
balustradei și de curățare și reparații a
elementelor din beton. Lucrările se
derulează în ritm alert, astfel încât până la
sfârșitul lunii ambele podețe să poată fi
date în folosință. Primăria Municipiului
Constanța recomandă locuitorilor orașului,
în special copiilor, să manifeste atenție
sporită în zona în care se desfășoară
lucrările.

Festivitate de premiere a
seniorilor constănțeni

În semn de prețuire pentru contribuția
pe care au avut-o la dezvoltarea orașului,
Primăria Municipiului Constanța acordă, de
mai mulți ani, premii în bani persoanelor
care împlinesc 80 de ani, 90 de ani, 100 de
ani, precum și cuplurilor care aniversează
50 de ani de căsătorie. Miercuri, 11
decembrie 2019, începând cu ora 10:00,
peste 400 de seniori vor fi premiați în
cadrul unei festivități care se va desfășura
la Casa de Cultură a Sindicatelor. În cadrul
ceremoniei organizate de Primăria
Municipiului Constanța vor fi premiate 241
de persoane care au împlinit 80 de ani, 47
care au aniversat 90 de ani și 121 de
cupluri care au celebrat 50 de ani de
căsătorie. Sumele care se acordă sunt
următoarele: 300 de lei - pentru împlinirea
vârstei de 80 de ani și pentru cuplurile care
aniversează 50 de ani de căsătorie; 500 de
lei - pentru împlinirea vârstei de 90 de ani.
Corul Colegiului Național de Arte „Regina
Maria” îi va încânta pe cei prezenți cu un
program special de colinde.

Pe scurt. „Sunt destule oportunităţi în alte țări”

Şeful Departamentului pentru
Situaţii de Urgenţă (DSU), Raed
Arafat, spune că nu va demisiona din
funcţie, în ciuda atacurilor din ultima
perioadă, mai ales după apariţia
filmului privind prima intervenţie la
Colectiv: „Să mă demită dacă vor”,
spune Arafat, care admite că ar
putea părăsi România. „Nu sunt lipit
de scaun, dar nu demisionez. Dacă
sunt demis, e dreptul oricui să facă
asta, să mă demită dacă vor. Ce
consider după tot ce s-a întâmplat în
ultima perioadă este că atacurile sunt
intensificate, pentru că atacurile sunt
de foarte mult, cu mesaje
prestabilite. Mesaje coordonate
precum <de prea mult timp este, a
îmbătrânit, să vină tinerii> sau <a
făcut ceva bun, a făcut SMURD-ul,
dar acum nu mai ştie, trebuie să
plece> au fost mesaje prin social
media. Apoi s-au intensificat după

apariţia faimosului film înainte de
comemorarea de la Colectiv, pe care
cineva l-a avut şi l-a dat abia atunci.
Eu trebuie să clarific ceva: nu conduc
IGSU. Eu coordonez DSU. IGSU
este condus de un general, care îl
comandă”, a spus Arafat. Întrebat
dacă există un interes pentru
distrugerea sistemului de urgenţă,
şeful DSU a răspuns : „E un asalt,
dar nu mă las pentru că au fost foarte
mulţi care au avut încredere în mine,
pentru că eu nu am construit singur.
Eu am spus că nu se poate privatiza
sistemul de urgenţă. E ca şi cum am
privatiza Apărarea”.

Întrebat, de asemenea, ce va
face dacă va fi atacat în continuare,
Arafat a spus: „O să ies să răspund.
Dacă voi fi dat afară, tot o să ies să
răspund. Am spus că plec, dar nu
plec peste o zi. Şi dacă plec, o să
răspund la ce se face”.

Întrebat ce va face dacă ministrul
de Interne, Marcel Vela, îi va cere
demisia, Raed Arafat a răspuns că
Vela va trebui să îşi asume să îl
demită. „Dânşii să îşi asume şi să mă
demită. Trebuie să fiu demis, dar
pentru ce am făcut în ţara asta, dacă
vor să mă demită, să mă demită
onorabil. Nu să mi se spună că ai
fost evaluat și ai fost demis pentru că
ai fost prost, pentru că pot să arăt eu
motivele pentru care nu am fost
prost. Să spună: vrem să lucrăm cu
doctorul Arafat, sau nu vrem să
facem asta şi să mă demită”, a
răspuns șeful DSU.

Arafat admite că, în cazul în care
va fi dat afară, va pleca din ţară.
„Sunt destule oportunităţi în altă
parte, unde nu mă consideră bătrân.
Şi sunt convins că în secunda în care
zic: <Sunt liber>, o să vină şi altele”,
a răspuns Arafat.

Raed Arafat nu demisionează: 
„Să mă demită dacă vor!“ 

Vicepremierul Raluca Turcan a
prezentat luni cele trei proiecte de
legi pentru care Guvernul îşi asumă
marţi răspunderea în Parlament,
respectiv prorogarea unor termene în
Justiţie, abrogarea OUG 51/ 2019 şi
Legea plafoanelor bugetare. „Marţi
sesizăm Parlamentul cu privire la
angajarea răspunderii pe trei
proiecte de lege, respectiv la legile
Justiţiei - partea prorogarea
pensionării magistraţilor, creşterea
numărului judecătorilor în completele
inferioare, de la doi la trei, dar şi
partea legată de vechimea pentru
accederea în Institutul Naţional al
Magistraturii”, a declarat Raluca

Turcan. Totodată, ea a menţionat că
a nouă modificare se referă la
abrogarea Ordonanţei 51, legată de

scoaterea transportului şcolar din
sfera serviciilor de interes public.
„Guvernul include din nou transportul
şcolar al copiilor ca serviciu public și,
în plus faţă de asta, le cere
operatorilor de transport obligatoriu
să ţină cont de transportul şcolar al
copiilor. Este o chestiune de
siguranţă a copiilor, este o chestiune
cu care nu ne mai putem juca”, a
adăugat Raluca Turcan. De
asemenea, ea a precizat că al treilea
proiect de lege se referă la
plafoanele bugetare, astfel încât
Executivul să poată prezenta
proiectul bugetului de stat pentru
anul 2020.

Raluca Turcan: 

Iohannis cere Guvernului OUG, ca primarii să fie aleşi în două tururi
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, luni, că îşi

doreşte ca primarii să fie aleşi în două tururi de scrutin. Şeful
statului a susţinut că dacă proiectele de lege pentru revenirea
la alegerea primarilor în două tururi nu vor trece de
Parlament, atunci Guvernul ar trebui să îşi asume
răspunderea. „Eu am un mesaj pentru primarii care sunt
prezenţi aici la întâlnirea cu Asociaţia Municipiilor din
România. Cred că este, însă, important că mesajele pe care
le am pentru primarii municipiilor sunt mesaje generale pe
care le voi da şi celorlalţi primari, de exemplu că eu îmi
doresc ca primarii să fie aleşi în două tururi. Trebuie să

revenim la alegerea primarilor în două tururi. Sunt inițiative în
Parlament. Dacă nu se adoptă, cred că ar fi o abordare
rezonabilă să se meargă cu asumarea răspunderii în
Parlament”, a declarat Klaus Iohannis, înainte de participarea
la Adunarea Generală a Asociaţiei Municipiilor din România.
Vicepremierul Raluca Turcan a declarat luni că, în cazul în
care proiectul de lege privind alegerea primarilor în două
tururi de scrutin nu va trece în Parlament, atunci Guvernul va
lua alte măsuri. PSD şi UDMR nu exclud o moţiune de
cenzură la adresa Cabinetului Orban, dacă Guvernul adoptă
o OUG privind revenirea la alegerea primarilor în două tururi.

Guvernul își asumă răspunderea pentru 
trei proiecte de lege


